

2018 年福建省人民政府
外国留学生奖学金来闽留学项目
2018 Fujian Provincial People's Government Scholarship
Program for Foreign Students in Fujian

招生简章

Enrollment Guide

福建省人民政府外事办公室
Foreign Affairs Office of Fujian Provincial People's
Government

一、 项目情况/Overview of the Program

1、 项目简介/Introduction

为进一步加强福建省与世界各国的友好交往，深化国际友城对福建的了解与认识，福建省人民政府外事办公室与福建省教育厅于 2013 年开始实施福建省人民政府外国留学生奖学金来闽留学项目，面向国际友城招收学生在福建高校进行学习交流。迄今为止，已有日本冲绳县和长崎县、泰国孔敬府、老挝琅勃拉邦、波兰奥波莱省、印尼中爪哇省、韩国江原道和全罗南道等友城派员参加，深化了福建省与各国际友城间的相互了解，推动了双方友好关系向前发展。

Since 2013, Foreign Affairs Office of Fujian Provincial People's Government (Fujian FAO) and Fujian Provincial Department of Education (Fujian DOE) have launched the scholarship program to foreign students in the province for closer friendly exchanges between Fujian and other countries around the world and deeper understanding about the province. It is open to students from Fujian's sister provinces or states to study in institutions of higher education of the province. So far, we have had students from Okinawa and Nagasaki of Japan, Khon Kaen of Thailand, Luang Prabang of Laos, Opole of Poland, Central Java of Indonesia, and Gangwon and South Jeolla of South Korea. They all made contribution to the mutual understanding between Fujian and their own provinces or states and to the progress of two-way friendly exchanges.

2、 留学内容/Program Curriculum

学习汉语和中华文化有关知识，并深入了解福建省经济社会发展情况。

Students will be offered Chinese language and culture classes and opportunities to deeply understand the economic and social development of Fujian.

3、 留学时间/Duration

2018 年 9 月至 2019 年 7 月

From September 2018 to July 2019

4、 奖学金资助内容/Scholarship

学费、住宿费、综合医疗保险费、生活补贴（按 800 元/月，共发放 11 个月）等由福建省人民政府奖学金资助。

Tuitions, accommodation expenses, comprehensive medical insurance, and allowances (RMB 800 per month, for 11 months) are covered by Fujian Provincial People's Government Scholarship.

二、 学校简介/Introduction of Fujian Normal University

福建师范大学是一所具有百年历史和光荣传统的综合性大学始建于 1907 年，是我国建校最早的师范大学之一。学校各类在校生共计 3 万多人，现有本科专业近 100 个，硕士专业近 200 个，博士专业 100 多个，已形成了文、史、哲、理、工、教、经、法、管、农、艺等多学科协调发展的办学格局和学士-硕士-博士完整的人才培养体系。

Founded in 1907, Fujian Normal University (FNU) is an accredited university with a century-long history and unique traditions. As one of the oldest normal universities (teacher's colleges) in China, FNU currently enrolls over 30,000 students and offers nearly 100 bachelor programs, nearly 200 master programs and over 100 doctoral programs. These programs enable FNU to set up a full-fledged multi-disciplinary educational system. Students may choose from a variety of specialties, including but not limited to literature, history, philosophy, science, engineering, education, economics, law, management, agriculture and art.

福建师范大学是来华留学示范基地和中国—东盟教育培训中心，具有接受中国政府奖学金生、孔子学院奖学金生和福建省政府奖学金生资质。学校从 1984 年开始接收外国留学生，先后接受了日本、韩国、美国、英国、法国、印度尼西亚、泰国等 30 多个国家的近 4000 名留学生和港澳台侨学生来校学习，并为东南亚和周边国家培训了大量的汉语教

师。学校设有专为外国留学生开设的汉语言本科专业和汉语国际教育专业硕士，并设有汉语水平考试（HSK）考点。学校的汉语教学和汉语师资培训极具特色，利用多媒体教室、情景教室、微格教室和沉浸式教学迅速提高学生的汉语水平和汉语交际能力。目前有来自 30 多个不同国家和地区的近千名海外学生在校学习。此外，学校分别与菲律宾红溪礼示大学、印尼阿拉扎大学联合创办了孔子学院，与美国波士顿文艺复兴特许公立学校共建孔子课堂。学校常年举办各类短期语言文化培训班，是海外青少年短期游学的优良选择。

As a base for overseas students' education and a China-ASEAN Education Training Center, FNU is authorized to admit students on three special scholarships: the Chinese Government Scholarship, the Confucius Institute Scholarship and the Fujian Provincial Government Scholarship. FNU began to enroll foreign students in 1984. Since then, it has enrolled nearly 4,000 students from over 30 countries and regions, such as Japan, Korea, the United States, Britain, France, Indonesia and Thailand. FNU has also trained a number of Chinese teachers in neighboring Southeast Asian countries. FNU, a registered HSK test center, provides foreign students with undergraduate training in Chinese Language. FNU also offers foreign students the opportunity to complete a postgraduate degree in Teaching Chinese as a second language. The use of multi-media in the classroom and full Chinese immersion are distinctive to FNU and effectively promote students' Chinese communication skills. Currently, almost 1,000 overseas students from more than 30 countries and regions are enrolled. In addition, the University has co-founded two Confucius Institutes with the Angeles University Foundation of the Philippines and Alazhar University of Indonesia, as well as one Confucius Classroom with Boston Renaissance Charter Public School. FNU provides different kinds of short-term training programs which attract many foreign students every year.

三、 申请条件/Application Requirements

1、 由福建省国际友城政府推荐；

Recommended by governments of Fujian's sister provinces or states;

2、 具有一定的中文或英文日常生活会话基础；

Basic Chinese- or English-speaking skills;

3、具有大专以上学历;

Junior college degree or above;

4、年龄一般不超过 45 周岁。

Less than 45 years old.

四、申请人提交材料/Application Materials

1、 国际友城政府推荐信;

Letter of recommendation from governments of Fujian's sister provinces or states;

2、 入学申请表;

Admission application form;

3、 护照首页复印件;

Copy of first page of the passport;

4、 最高学历证书和成绩单复印件。

Academic certificate and copy of the school report.

五、注意事项/Notes

1、请于 2018 年 4 月 30 日前将申请材料发至福建省人民政府外事办公室;

All application materials should be sent to Foreign Affairs Office of Fujian Provincial People's Government before 30th April, 2017.

2、国际往返机票和在中国境内转机费用, 以及留学期间的膳食费、水电费等由申请人承担。

Expenditure on flight tickets, meals and utility bills are excluded and should be borne by students.

附件: 入学申请表/Enclosure: Application Form